

Protokół Nr 23/16
z posiedzenia Komisji Budżetowo – Gospodarczej i Rolnictwa
w dniu 21 listopada 2016r.

W posiedzeniu udział wzięli radni zgodnie z listą obecności oraz Z-ca Burmistrza Krzysztof Szczeponek, Pani Eugenia Pawłowska Skarbnik MiG, Pani Violetta Gaworczyk Sekretarz MiG, Pan Andrzej Szawan, Pan Jacek Ostrowski oraz zaproszeni goście.

Porządek spotkania:

1. Opiniowanie projektu budżetu na 2017r. w działach podległych komisji.
2. Sprawy różne.

Ad. 2

Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski zapytał na jakim etapie jest wykonanie kanalizacji na stadionie? Zapytał, co było przeszkodą, że zadanie to nie zostało jeszcze wykonane?

Pan Janusz Wargocki Dyrektor ZGKiM „Ślęza” poinformował, że termin realizacji tego zadania został przesunięty do grudnia.

Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski powiedział, że jest to ważny temat, bo poszukują miejsca na toaletę miejską dla turystów, a brak kanalizacji wstrzymuje pewne decyzje.

Pan Janusz Wargocki Dyrektor ZGKiM „Ślęza” powiedział, że w tej chwili realizują zadanie na ul. Chrobrego, a gdy tylko skończą wracają na ŚOKSiR.

Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski powiedział, że wie iż jest już operat szacunkowy na ul. Jeżynową w Sulistrowicach. Zapytał, czy mieszkańcy ustosunkowali się już do tego w jakim zakresie chcieliby partycypować w kosztach?

Pan Janusz Wargocki Dyrektor ZGKiM „Ślęza” poinformował, że po ostatnim posiedzeniu komisji doszło do spotkania dwóch stron i mieszkańcy są zdecydowani partycypować w kosztach.

Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski przypomniał, że jakiś czas temu zakład występowało o kwotę 70 tys. zł na zakup programu informatycznego. Zapytał jak wygląda ta sprawa?

Pan Janusz Wargocki Dyrektor ZGKiM „Ślęza” odpowiedział, że prowadzili rozmowy w Starostwie Powiatowym i częściowo są oni otwarci na ich potrzeby i ich propozycje, ale i tak odsyłali ich do firmy informatycznej, która załatwiłaby funkcjonalność tych map. Dodał, że sprawa jest w trakcie i zadanie to zostało wprowadzone do ich budżetu.

Radny Emil Pawlina zapytał, co zrobiono w tym roku jeżeli chodzi o budowę kanalizacji w Mirosławicach?

Pan Janusz Wargocki Dyrektor ZGKiM „Ślęza” odpowiedział, że wszystko co zostało wycenione w kosztorysie zostało wykonane.

Radny Emil Pawlina powiedział, że z tego co pamięta do końca roku miało to być już zrobione i miało funkcjonować.

Pan Janusz Wargocki Dyrektor ZGKiM „Ślęza” odpowiedział, że wykonali wszystkie zlecone punkty (sieć ciśnieniową i grawitacyjną). Zazaczył, że sama przepompownia nie była w planie, bo są to dodatkowe koszty.

Radny Emil Pawlina powiedział, że po robotach zostały straszne dziury i przy moście nie można nawet przejechać samochodem. Zapytał, czy to zostanie naprawione? Dodał, że podobna sytuacja jest przy przepompowni.

Pan Janusz Wargocki Dyrektor ZGKiM „Ślęza” odpowiedział, że wszystko zostanie naprawione (czekają na firmę).

Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski poprosił, aby spotkać się i wyjaśnić te kwestie.

Radny Edward Żaba zapytał, czy mieszkańcy ul. Jeżynowej chcą tą inwestycję sfinansować w całości z własnych środków?

Pan Janusz Wargocki Dyrektor ZGKiM „Ślęza” odpowiedział, że on też tak to zrozumiał.

Radny Edward Żaba zapytał, czy nie byłoby zasadne, aby przy pracach nad kanalizacją na odcinku w Mirosławicach zwiększyć nakłady finansowe na to zadanie i wybudować jeszcze w tym roku przepompownię? Dodał, że dzięki temu część budynków mogłaby już z kanalizacji skorzystać.

Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski powiedział, że jest za tym, aby zadania były

wykonywane od początku do końca, ale brakuje mu opinii kierownika referatu inwestycyjnego. Dodał, że chciałby, aby wprowadzono zasadę, że niezależnie od tego jakie sprawy wpływają do komisji, a dotyczą inwestycji najpierw były opiniowane przez kierownika inwestycji. Dodał, że jako Rada dysponują jedynie suchymi faktami, a kierownik dysponuje odpowiednimi narzędziami.

Radny Zbigniew Goldwasser zaznaczył, że w projekcie budżetu na 2017r. jest zadanie dotyczące przepompowni ścieków w Mirosławicach.

Radny Emil Pawlina powiedział, że jemu się wydaje, że wykonanie tej przepompowni było w planach na 2016r.

Pan Janusz Wargocki Dyrektor ZGKiM „Śleza” wyjaśnił, że mylone są dwa obiekty przepompowni.

Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski poinformował, że wpłynęła petycja mieszkańców ul. Łąkowej w Sobótce dotyczące budowy drogi wraz z oświetleniem i odwodnieniem. Powiedział, że pismo wpłynęło 14 listopada 2016r., a więc zbyt późno, aby można było go uwzględnić w projekcie budżetu na 2017r. Poinformował, że wpłynęły również 2 pisma Dyrektora Gimnazjum Gminnego w sprawie kotłów centralnego ogrzewania.

Pani Eugenia Pawłowska Skarbnik MiG wyjaśniła, że szkoła z własnych środków sfinansuje zakup niezbędnych części do naprawy.

Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski dodał, że Dyrektor wyraził na to zgodę, ale prosił, aby nie zapominać o tym temacie. Zaznaczył, że zwrócił się już do kierownika referatu inwestycyjnego o zbadanie tej sprawy.

Radny Zbigniew Goldwasser powiedział, że nowy piec kosztuje około 120 tys. zł, a nie wyobraża sobie, że kiedyś mogłoby dojść do takiej sytuacji, że awaria pieca będzie na tyle poważna, że dzieci trzeba będzie wysłać na ferie. Powiedział, że trzeba się zastanowić, czy nie dać przyzwolenia na poszukanie oferty zakupu takiego pieca, z ewentualnym przesunięciem płatności na rok 2017.

Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski powiedział, że poczekają na opinię referatu inwestycyjnego. Zapytał, czy muszą opiniować to przesunięcie?

Pani Eugenia Pawłowska Skarbnik MiG odpowiedziała, że jeżeli szkoła wykona to zadanie w ramach środków własnych to nie.

Ad. 1 0:24

Pani Eugenia Pawłowska Skarbnik MiG przedstawiła projekt budżetu na 2017r. (pełna wersja projektu budżetu znajduje się do wglądu w Biurze Rady Miejskiej).

Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski powiedział, że coraz mniejsze mamy szanse na uzyskanie dofinansowania na budowę kanalizacji w ramach ZIT. Zapytał, czy kryteria zostały w międzyczasie zaostrome?

Z-ca Burmistrza Krzysztof Szczeponek odpowiedział, że kryteria nigdy nie są wcześniej znane, dopiero w momencie złożenia wniosku.

Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski zapytał, co z rewitalizacją?

Pani Eugenia Pawłowska Skarbnik MiG odpowiedziała, że nie planujemy swoich środków na te zadania.

Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski zapytał, czy nie ma tego typu zagrożenia, że później z czymś nie zdążymy?

Z-ca Burmistrza Krzysztof Szczeponek odpowiedział, że nie.

Radny Tomasz Furyk powiedział, że najważniejsze jest mieć zaplecze w formie dokumentacji. Zapytał, czy jeżeli chodzi o energię elektryczną to gmina posiada jedną umowę na wszystkie swoje obiekty?

Pani Eugenia Pawłowska Skarbnik MiG odpowiedziała, że jeżeli mowa o dostawcy to tak.

Radny Zbigniew Goldwasser zapytał, czy ŚOKSiR nie będzie organizował Mistrzostw Polski w Kolarstwie skoro dotacja na ten cel została ujęta w dotacji dla jednostek kultury nie związanych z organizacjami samorządowymi?

Pani Eugenia Pawłowska Skarbnik MiG odpowiedziała, że o Mistrzostwa Polski zawsze stara się klub. Dodała, że jeżeli okaże się, że te mistrzostwa na pewno się odbędą to kwota 150 tys. zł będzie albo dotacją dla klubu, albo dotacją dla ŚOKSiR.

Radna Ewa Białobrzaska powiedziała, że zastanawia się, czy przy tak trudnym budżecie

należałoby w ogóle ujmować kwotę na organizację Mistrzostw Polski. Zapytała, co będzie miała z tego gmina oprócz promocji?

Pani Eugenia Pawłowska Skarbnik MiG wyjaśniła, że decyzja czy chcemy uczestniczyć w tym przedsięwzięciu należy do Rady.

Radna Ewa Białobrzaska przypomniała, że na ostatniej komisji prosiła urzędników o oszacowanie kosztów budowy toalety miejskiej. Dodała, że na tej samej komisji dowiedziała się, że budynek na dworcu PKS o którym mówiło się pod kątem toalety ma być wystawiony na sprzedaż.

Pan Andrzej Szawan powiedział, że jeżeli chodzi o toaletę to mają oferty i przedłożą je na którąś komisję. Zaznaczył, że są one różne.

Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski powiedział, że nie należy zapominać o tym, że bez większych nakładów finansowych taką toaletę można uruchomić na stadionie. Dodał, że być może nie rozwiązuje to problemu do końca, ale to zawsze coś.

Radny Edward Żaba powiedział, że skoro mówimy, że jesteśmy miasteczkiem turystycznym to chyba pomimo trudnej sytuacji finansowej stać nas na toaletę miejską. Dodał, że w jednym z miast we Francji widział taką toaletę modułową, gdzie było nawet pomieszczenie dla matek z dziećmi. Odnosząc się do wyścigu kolarskiego powiedział, że chciałby powiedzieć, co na ten temat mówią ludzie w miejscowości w której mieszka, a ludzie mówią, że gmina robi promocję z pieniędzy podatników, a ich interesuje, co z tego mamy. Zwrócił uwagę na bardzo trudną sytuację z komunikacją. Dodał, że mieszkańcy nie mają jak się dostać do pracy.

Radny Mirosław Lech powiedział, że jego zdaniem takie imprezy jak Mistrzostwa Polski powinny być organizowane, bo jest to ogromna promocja.

Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski powiedział, że poruszając ten temat na ostatnim posiedzeniu komisji oświatowej chodziło im o to, aby przy okazji dużych imprez zorganizować coś dodatkowo, na czym można zarobić, a nie organizować kolejną imprezę, którą trzeba sfinansować. Dodał, że nie wie, czy dobrze zrozumieli się w tej kwestii z Dyrektorem ŚOKSiR.

Radna Ewa Białobrzaska powiedziała, że zorganizowane przez nią spotkanie miało służyć koordynacji działań. Dodała, że chciała, aby przy dużych imprezach ludzie zobaczyli też inne działalności, które gmina dotuje i wspiera.

Radny Emil Pawlina odnosząc się do wypowiedzi Radnego Edwarda Żaby powiedział, że rzeczywiście taka jest opinia mieszkańców północnej części gminy, gdzie od wielu lat nic się nie dzieje. Dodał, że najbardziej ubolewa nad tym, że nie ma nawet projektów, które dotyczyłyby tamtej strony gminy.

Radny Zbigniew Goldwasser powiedział, że chwala temu, kto zorganizuje za 150 tys. zł taką imprezę jak Mistrzostwa Polski w Kolarstwie. Dodał, że całe przedsięwzięcie zamyka się dużo wyższą kwotą, a my je tylko wspieramy. Powiedział, że jesteśmy już znani w świecie tym, że organizujemy wspólną imprezę biegową oraz rozpoczęcie sezonu kolarskiego. Odnosząc się do Radnego powiedział, że ciężko jest przeprowadzić wyścig kolarski po drogach, gdzie nie ma asfaltu, bo nikt takiej trasy nie obejmie atestem. Powiedział, że powinniśmy się cieszyć, że dzięki wyścigowi kolarskiemu udało się przeprowadzić kilka remontów i mamy lepsze drogi w okolicy.

Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski powiedział, że niejednokrotnie to konfiguracja terenu decyduje o wyborze trasy.

Radny Zbigniew Goldwasser powiedział, że zgadza się z Przewodniczącą Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, że chcielibyśmy promować się podczas różnego rodzaju imprez, ale niejednokrotnie impreza kolarska nie pozwala na zorganizowanie w tym samym miejscu innych imprez, gdzie trzeba rozstawić scenę i przepuszczać ludzi, bo impreza ta wprowadza ograniczenia w ruchu. Na zakończenie powiedział, że jego zdaniem nadal powinniśmy wspierać organizację Mistrzostw Polski w Kolarstwie i popierać Klub Kolarski, aby wygrali tą organizację. Odnosząc się do projektu budżetu powiedział, że w planie mamy 2 dokumentacje projektowe: budowa chodnika w Garncarsku przy ul. Nowowiejskiej – 30 tys. zł oraz remont nawierzchni ul. M.C.Skłodowskiej i R.Zmorskiego – 50 tys. zł. Zaznaczył, że dziwią go te wielkości jeżeli chodzi o koszty.

Pani Eugenia Pawłowska Skarbnik MiG wyjaśniła, że 30 tys. to wkład gminy.

Z-ca Burmistrza Krzysztof Szczeponek powiedział, że w Garncarsku chcieli zrobić dokumentację na budowę chodnika, ale okazało się, że po konsultacjach z mieszkańcami i fachowcami doszło wiele różnych elementów.

Radny Zbigniew Goldwasser zapytał, czy zabezpieczenie 50 tys. zł na wykonanie dokumentacji

na wykonanie chodnika jest wystarczające do ubiegania się o środki pomocowe?

Z-ca Burmistrza Krzysztof Szczeponek odpowiedział, że tak.

Radny Zbigniew Goldwasser przypomniał, że zarówno w ubiegłym roku jak i w tym wnioskowali o stworzenie założeń do dokumentacji na budowę basenu przy terenie szkolnym. Dodał, że Burmistrz obiecał, że urząd przygotowuje taką analizę bez potrzeby ponoszenia dodatkowych kosztów. Zapytał, czy coś wiadomo w tym zakresie?

Pan Andrzej Szawan powiedział, że były prowadzone rozmowy o przeznaczeniu kwoty 100 tys. zł na opracowanie dokumentacji projektowej.

Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski powiedział, że sam uczestniczył w spotkaniu o którym mowa i Burmistrz również jest zainteresowany realizacją tego przedsięwzięcia, ale czekamy na rozstrzygnięcia, jeżeli chodzi o dofinansowania. Dodał, że temat jest mocno rozpatrywany i jeżeli tylko pojawi się taka możliwość to temat pojawi się na komisji.

Radny Zbigniew Goldwasser powiedział, że mieszkańcy cały czas mówią o tym, że brakuje nam takiego obiektu, bo np. osoby z potrzebami rehabilitacyjnymi muszą daleko jeździć.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Rakowski przypomniał, że nie tak dawno przedstawiana była koncepcja rozbudowy Hotelu Miś, gdzie również miał powstać basen.

Pan Andrzej Szawan powiedział, że są po konsultacji z właścicielem Hotelu Miś i niestety z koncepcji basenu, który miałby służyć mieszkańcom już nic nie zostało.

Radny Edward Żaba powiedział, że ma odmienne zdanie, ponieważ nie jesteśmy zasobną gminą i jego zdaniem nie stać nas na budowę basenu. Dodał, że wystarczy zobaczyć w innych gminach jakie są koszty utrzymania takiego obiektu. Zaznaczył, że w okolicy jest tyle Aquaparków, że nie ma już problemów z tym, aby do nich dojechać. Podkreślił, że reforma oświaty również nie będzie bezkosztowa i trzeba o tym pamiętać. Zapytał, co powiemy mieszkańcom, którzy nie mają jeszcze kanalizacji? Powiedział, że nie zgadza się na angażowanie kwoty 100-200 tys. zł na wykonanie projektu.

Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski powiedział, że właśnie dlatego to zadanie nie znalazło się teraz w projekcie budżetu, ponieważ chcą wszystko dokładnie przeanalizować.

Radny Mirosław Lech powiedział, że jeżeli kiedykolwiek mają powrócić do tego tematu to potrzebna jest rzetelna kalkulacja wraz z kosztami.

Radna Leokadia Andrzejewska powiedziała, że byłaby za budową basenu, bo widzi ilu naszych mieszkańców jeździ do innych miejscowości, aby korzystać z basenu w ramach rehabilitacji, ale daleka jest od tego, aby to było najważniejsze zadanie. Dodała, że martwi ją to, że w budżecie nie ma ani jednego zdania na temat północnej części gminy. Powiedziała, że wstydzi się jak rozmawia z mieszkańcami Olbrachtowic, bo jest to wioska o której wszyscy zapomnieli. Dodała, że z jednej i drugiej strony dojeżdża się do miejscowości pięknym asfaltem i nagle znajdujemy się w średniowieczu. Powiedziała, że podobno tak długo jak nie ma kanalizacji nic nie można z tym zrobić. Dodała, że warto byłoby pojechać do Olbrachtowic na wycieczkę, aby zobaczyć jak to wygląda. Zwróciła uwagę również na ul. Długą w Michałowicach, która także wymaga pilnego remontu.

Radny Rafał Kotwica powiedział, że cały czas mówi się tylko o Sobótce, a pozostałe miejscowości są zaniedbywane. Dodał, że sołectwa zostawiane są same sobie, a na sołtysów zrzucają się wszystkie obowiązki jak: projektowanie, załatwianie sponsorów. Zapytał, gdzie w tym wszystkim jest gmina? Przypomniał, że na początku kadencji mówili o projekcie budowy świetlic. Zaznaczył, że bardzo trudno jest funkcjonować, jeżeli świetlica wiejska znajduje się w tym samym budynku, co inni mieszkańcy. Powiedział, że to wina gminy, że sprzedała mieszkańcom te mieszkania. Poinformował, że Komisja Spraw Obywatelskich wnioskowała o zakup uniwersalnego projektu budowy świetlic i priorytetem miały być Wojnarowice.

Pani Eugenia Pawłowska Skarbnik MiG powiedziała, że w Starym Zamku była świetlica i wszyscy znają historię wykupienia mieszkania i historii, jaka miała wówczas miejsce. Zaznaczyła, że to nie była wina gminy.

Radny Rafał Kotwica odpowiedział, że to gmina dokonała sprzedaży.

Pani Eugenia Pawłowska Skarbnik MiG powiedziała, że świetlica to tylko jeden z elementów. Dodała, że boisko jest nawet niewykoszone, a każde sołectwo ma samojezdną kosiarkę i rachunki na zakup paliwa, które będą rozliczne na koniec roku. Powiedziała, że może warto zastanowić się nad tym, czy w ogóle tworzyć fundusz sołecki, czy kwotę 250 tys. zł przeznaczyć na zupełnie inne

rzeczy. Zaznaczyła, że gmina nie wybuduje 26 świetlic o takich parametrach, które zadowolą wszystkich, bo nas na to nie stać. Dodał, że nie ma kanalizacji, dróg, a mowa o budowie świetlic.

Radny Rafał Kotwica odnosząc się do Starego Zamku powiedział, że sołtys wraz z mieszkańcami wybili drugie drzwi do świetlicy, aby nie być uciążliwymi dla reszty sąsiadów, a oni teraz na złość wyłączają im światło. Zapytał, gdzie w tym wszystkim jest gmina? Przypomniawszy, że sołtys od lat prosi o przeniesienie licznika do świetlicy.

Pani Eugenia Pawłowska Skarbnik MiG zapytał Pana Andrzeja Szawana czy po przeprowadzonym przeglądzie wszystkich świetlic zostały wyciągnięte jakieś wnioski?

Pan Andrzej Szawan odpowiedział, że został dokonany techniczny przegląd świetlic. Powiedział, że zastanawiają się w wydziale skąd wziąć środki na przeglądy techniczne budynków nie mówiąc już o remontach.

Przewodniczący Rady Andrzej Rakowski powiedział, że nie wszyscy sołtysi są menadżerami i potrzebują pomocy gminy, a często słyszą „proszę poszukać jakiejś oferty”, „proszę mi przesłać ofertę”. Dodał, że kierowanie funduszem sołectwem powinno następować z urzędu i to urzędnik powinien wyjść z inicjatywą. Powiedział, że nie wszyscy dbają o świetlice, dlatego należy z tego rozliczać sołtysów, bo przyjmując sołectwo, przyjmują na siebie również pewne obowiązki. Powiedział, że z własnych obserwacji widzi, że te świetlice w które się inwestuje, podnosząc ich standard tam coś się dzieje. Przypomniawszy, że miał być przygotowany projekt umowy na wynajem świetlic. Powiedział, że jest sołtysem od 6 lat i cały czas się tylko słyszy, że nie ma pieniędzy, a gdyby co roku wydano chociaż 100 tys. na ten cel to sytuacja byłaby już znacznie inna.

Radny Emil Pawlina odnosząc się do niewykoszonych boisk powiedział, że pracownik urzędu mógłby kilka razy w ciągu roku zrobić objazd całej gminy, sporządzić notatki, aby danego sołtysa pociągnąć do odpowiedzialności.

Radny Edward Żaba powiedział, że sołtysi pracują społecznie.

Z-ca Burmistrza Krzysztof Szczeponek powiedział, że Przewodniczący Rady zarzucił nam, że nie umiemy współpracować z sołtysami, a on chciałby usłyszeć chociaż jednego sołtysa, który taki zarzut postawi, ponieważ tygodniowo wszczynanych jest dziesiątki procedur związanych z zakupami i to urząd wszystko robi, a nie sołtysi. Dodał, że urząd rozlicza wszystkie faktury, chociaż różnie są opisywane. Zaznaczył, że jeszcze nigdy żaden z sołtysów nie zgłaszał żadnych problemów.

Przewodniczący Rady Andrzej Rakowski powiedział, że on mówi jedynie o tym, co zgłaszają sołtysi.

Pani Eugenia Pawłowska Skarbnik MiG powiedziała, że niekoniecznie musi to być prawda. Zaznaczyła, że to nie jest tak, że Gmina Sobótka nie zajmowała się świetlicami przez wszystkie te lata, ponieważ inwestowaliśmy w projekty unijne, jeżeli chodzi o remont świetlic, ich wyposażenie, a w niektórych świetlicach te meble nadal stoją zafoliowane i nawet nie zostały rozpakowane.

Radna Natalia Hajdamowicz powiedziała, że może warto zrobić rozeznanie w środkach zewnętrznych, ponieważ w poprzedniej perspektywie było sporo możliwości. Zaznaczyła, że zainteresowane osoby mogą porozmawiać w tej sprawie z Panią Jolantą Kryszczuk. Dodała, że nie widzi zasadności rezerwacji w budżecie 100% kwoty na dany remont, bo nie mamy dróg i kanalizacji, a w jej odczuciu to jest ważniejsze.

Radny Emil Pawlina powiedział, że ubolewa nad kwotą zaplanowaną na 2017r. na budowę kanalizacji w Mirosławicach w wysokości 50 tys. zł.

Pani Eugenia Pawłowska Skarbnik MiG wyjaśniła, że ta kwota potrzebna jest na przepompownię, aby wykonany odcinek mógł zacząć funkcjonować oczywiście pod warunkiem, że mieszkańcy się podłączą.

Radny Emil Pawlina powiedział, że jego zdaniem co roku powinna to być kwota minimum 200 tys. zł. Dodał, że chcemy rozpoczynać kolejne inwestycje, a nie skończyliśmy jeszcze jednej.

Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski powiedział, że budżet jest trudny i w chwili obecnej na inwestycje przeznaczonych jest 10% jego wielkości.

Radny Emil Pawlina zapytał, co z targowiskiem.

Z-ca Burmistrza Krzysztof Szczeponek odpowiedział, że na ostatnim posiedzeniu Komisji Spraw Obywatelskich pojawił się nawet wniosek o przemyślenie jeszcze raz kwestii jego lokalizacji.

Radny Rafał Kotwica wyjaśnił, że tak naprawdę był to wniosek tylko jednej radnej.

Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski przypomniał, że komisja urbanistyczna

przychyliła się do tego projektu. Zwrócił się z prośbą o zapraszanie chociaż jednej osoby z Rady na komisje urbanistyczne.

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla przedstawionego projektu budżetu
Głosów „za” 7, „przeciw” 1, „wstrzymało się” 1, „nieobecnych” 1

Pani Eugenia Pawłowska Skarbnik MiG zaznaczyła, że Radni nie są Radnymi poszczególnych miejscowości tylko Radnymi Gminy Sobótka i muszą myśleć o gminie całościowo.

Radny Emil Pawlina powiedział, że faktem jest to, że w północnej części gminy nic się nie dzieje.

Radny Rafał Kotwica zaznaczył, że to nie chodzi o samą kanalizację, ponieważ zdają sobie sprawę z tego, że jest to ogromna inwestycja. Dodał, że bardziej chodzi o drogę przez jedną miejscowość. Zaznaczył, że Świątniki miały wszystkie drogi w asfalcie i to nie przeszkadzało w tym, aby później robić kanalizację.

Radny Zbigniew Goldwasser powiedział, że nie można mówić, że nic się nie dzieje, bo jednak w tym roku wydano 200 tys. zł na kanalizację w Mirosławicach. Zapytał, czy gdzieś w budżecie została zapisana kontynuacja budowy chodnika przy ul. Świdnickiej w Sobótce? Dodał, że nie mógł znaleźć tego zadania. Zapytał, czy budowa tego chodnika została przesunięta?

Z-ca Burmistrza Krzysztof Szczeponek odpowiedział, że tak.

Ad. 2

Pani Eugenia Pawłowska Skarbnik MiG przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sobótka na 2016 rok uwzględniającej darowiznę z Fundacji KGHM oraz Tauronu na organizację uroczystych obchodów 1050 rocznicy Chrztu Polski na Górze Ślęża. Dodała, że mamy również trudną sytuację jeżeli chodzi o śmieci, ponieważ brakuje nam środków na 3 faktury do końca roku (320 tys. zł). Zaproponowała zmniejszenie wydatków na zaporę. Dodała, że biorąc pod uwagę taki wzrost kosztów trzeba się zastanowić nad zmianę organizacji wywozu śmieci lub podwyższeniem cen. Dodała, że najpierw uderzyła zwiększona liczba odpadów zielonych, a teraz również odpadów zmieszanych.

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla przedstawionego projektu uchwały
Głosów „za” 9, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 1

Radna Leokadia Andrzejewska poinformowała, że przy pojemnikach PCK przy ul. Wrocławskiej w Rogowie Sobóckim jest ogromny śmietnik. Dodała, że od 2 tygodni dzwonią prosząc o uprzątnięcie, a śmieci przybywa. Zapytała, czy jest możliwość, aby Hadlux to zabrał?

Pan Andrzej Szawan powiedział, że zostało już wysłane pismo do PCK o uprzątnięcie terenu. Dodał, że ciągle jest problem z tą instytucją, a umowa jest jeszcze ważna do marca. Powiedział, że zwróci się jutro do Hadluxu i zapyta, czy mogliby to zabrać.

Pani Eugenia Pawłowska Skarbnik MiG wyjaśniła, że za każde dodatkowe zlecenie do Hadluxu musimy zapłacić.

Przewodniczący Rady Andrzej Rakowski poinformował, że na ostatnim posiedzeniu Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu była obecna część nauczycieli ze Szkoły Podstawowej Nr 1 w Sobótce i padło wiele zarzutów pod adresem Pani Dyrektor. Dodał, że był na rozmowie z Radcą Prawnym z pytaniem co mogą w tej sprawie zrobić i usłyszał, że mogą zgłosić sprawę do prokuratury. Powiedział, że boi się tego, aby nie powtórzyła się sytuacja, która miała miejsce kilka lat temu w Gimnazjum, gdzie doszło nawet do samobójstw dlatego informuje, że planują złożyć takie pismo do prokuratury, aby nikt później nie zarzucił im bezczynności.

Radny Edward Żaba zapytał, czy jako Przewodniczący będzie reprezentował Radnych z podłączoną listą?

Przewodniczący Rady Andrzej Rakowski zapytał, czy ma się pod pismem podpisać sam z Przewodniczącą Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu czy jako Radni również chcą złożyć swój podpis?

Radny Edward Żaba powiedział, że podpisując się jako przewodniczący rady będzie to wyglądało tak, jakby reprezentował całą Radą, a on z takim stanowiskiem się nie zgadza, dlatego chciałby, aby lista osób popierających była imiennie podłączona pod pismo.

Radny Zbigniew Goldwasser powiedział, że jego zdaniem pismo to powinno wyjść i jest to jedynie pismo informacyjne, a nie jakiś wniosek. Dodał, że chodzi jedynie o poinformowanie, że taka sprawa została na komisji poruszona, z załączonym protokołem i oświadczeniami nauczycieli, które zostały złożone na piśmie. Zaznaczył, że my nie robimy doniesienia o popełnieniu przestępstwa tylko prosimy o wyjaśnienie sprawy.

Radny Edward Żaba przypomniał, że konflikt ten trwa pod pierwszego dnia Pani Dyrektor w szkole, która nie miała ani chwili spokoju, aby zacząć działać.

Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski poprosił o przygotowanie jakiejś formy pisma do którego będą mogli się ustosunkować. Powiedział, że jego zdaniem, skoro to wszystko miało miejsce na Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu to przewodnicząca tej komisji może wystosować takie pismo i nie ma potrzeby, aby wszyscy się pod nim podpisali.

Radny Rafał Kotwica poprosił Radnych o włączenie się w akcję organizacji kolacji wigilijnej dla seniorów. Dodał, że rozmawiał już z Dyrektorem Gimnazjum Gminnego i optymalnym terminem jest 18 grudnia.

Radna Natalia Hajdamowicz powiedziała, że jej zdaniem warto włączyć się w tą inicjatywę.

Radny Zbigniew Goldwasser powiedział, że jest za.

Radny Tomasz Furyk powiedział, że również jest za.

Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski także poparł wniosek.

Protokołowała:
Agata Rekść

Przewodniczący Komisji
Krzysztof Krzeszowski